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Zápis z jednání Akademického senátu JAMU 
ze dne 17. prosince 2013 

Přítomni (7): 
doc. Mgr. Petr Francán; doc. MgA. Vít Spilka, Ph.D.; Mgr. MgA. Tomáš Krejčí; prof. Barbara Maria 

Willi, Ph.D.; prof. Mgr. Petr Oslzlý; Michal Skočovský, FDA; BcA. Anna Stránská 

Omluveni (5):  

doc. Mgr. Hana Halberstadt; doc. MgA. Jan Jiraský, Ph.D.; MgA. Hana Krejčí, Ph.D.; MgA. Gabriel 

Rovňák; BcA. Jan Šimandl 

  

Hosté: 
—  

Body programu: 

1. Uvítání 

2. Schválení programu 

3. Zpráva předsedy 

4. Rozprava senátorů nad okruhy zájmů 

5. Různé 

1. Uvítání 

Předseda AS JAMU doc. Francán přivítal přítomné senátory. Konstatoval, že senát je 

usnášeníschopný. Členové senátu se však shodli, že jednání bude sloužit především jako 

diskuze, případná hlasování budou odložena. 
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Senátoři vyslovili obecný souhlas s návrhem, že setkání nově zvoleného senátu budou 

probíhat spíše častěji s kratší délkou trvání. 

2. Schválení programu 

Přítomní schválili navržený program. 

3. Zpráva předsedy 

 Doc. Francán tlumočil omluvu rektora JAMU, který se jednání nemohl zúčastnit. 

Ve dnech od svého zvolení (tj. 26. listopadu 2013) předseda navštívil kolegia děkanů Hudební 

i Divadelní fakulty JAMU – průběžná setkávání v rámci kolegií jsou oboustranně vítána. Dále 

proběhlo setkání předsedy AS JAMU s předsedkyní odborové organizace JAMU Danou 

Drápelovou. 

 Předseda vyslovil domněnku, že by měla probíhat aktivní komunikace, důsledné 

předávání informací a materiálů mezi jednotlivými senáty – „malými“ senáty obou dvou 

fakult a AS JAMU. Předseda je zároveň členem senátu Divadelní fakulty, jehož zasedání se 

nedávno účastnil. Senát Hudební fakulty chce předseda navštívit při nejbližší možné 

příležitosti. 

 Stejně tak chce předseda dále iniciovat setkání předsedů akademických senátů 

brněnských univerzit, jako to dělala v minulosti bývalá předsedkyně AS JAMU prof. 

Horáčková.  Předseda navrhuje po každém jednání AS JAMU podávat zprávu děkanům obou 

dvou fakult. 

Přítomní senátoři s předsedovým přístupem a postupem souhlasí. 

4. Rozprava senátorů nad okruhy zájmů 

 V rámci této části byly formulovány zásadní otázky, kterými by se měl senát ve svém 

funkčním období aktivně zabývat. Mezi senátory nastala shoda v názoru, že i pokud půjde o 

záležitosti, které nemůže AS JAMU na základě svých pravomocí iniciovat či rozhodovat, 

budou senátory ony  body  vždy v aktuálních případech brány v potaz a minimálně budou 
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diskutovány dle článku 2, bodu 2 písmena e) Volebního a jednacího řádu AS JAMU: „Senát 

se vyjadřuje k dalším věcem z vlastní iniciativy“. 

 

4.1. Návrhy témat 

Návrhy na témata se u předsedy dopředu sešly tyto: 

a) Webové stránky JAMU a zlepšení celkové prezentace 

b) Spolupráce s bývalými absolventy 

c) Zapojení studentů do umělecké praxe již během studia 

d) Prohloubení zahraniční spolupráce, absence propagačních materiálů v angličtině 

e) Společné projekty obou fakult 

f) Systematizace a vyváženost konkrétních uměleckých výstupů obou dvou fakult 

g) Analýza a koordinace doktorandského studia  JAMU 

 h)   Využití výsledků SWOT analýz Kreda, ještě před jejich zevšeobecněním 

 

Mezi rozsáhleji probíraná témata patřila následující: 

 

4.2. Prezentace JAMU 

Senátoři jednomyslně vyjádřili znepokojení nad současným stavem prezentace JAMU, a to 

v několika rovinách – celkové budování značky, tiskové výstupy, webové stránky (jak obsah, 

tak jejich forma) a další. Téma úzce souvisí s konkurenceschopností jak samotné školy, tak 

jejích studentů. 

Doc. Spilka připomněl, že v roce 2008 se tímto tématem aktivně zabývala stanovená pracovní 

skupina, dokonce bývalá studentka Hudební fakulty Helena Macháčková zpracovala téma 

prezentace JAMU v rámci své diplomové práce. Aktuálnost tématu tehdy přebily jiné priority. 

 

4.3. Systémové koncepce hospodaření 
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Na předchozí téma volně navázalo téma potřeby seznámit se systémem financování a 

hospodaření školy. Senátoři vidí problém v přerozdělování peněz a domnívají se, že není  

dostatečně transparentně definován systém financování. 

V této části byl připomenut projekt KREDO (http://kredo.reformy-msmt.cz/), v rámci něhož 

byla zpracována rozsáhlá analýza současného stavu JAMU. Senátoři se shodli, že s výsledky 

KREDA by se měli podrobně obeznámit a definovanými tématy se zabývat. Zde se chce senát 

inspirovat vnitřními analýzami, jejichž závěry přislíbila shrnout senátorka Hana Krejčí do 

nejbližšího zasedání AS JAMU. 

 

4.4. Rozpočet JAMU 

Senátoři se shodli na strategii schválení rozpočtu na rok 2014. Rádi by měli k dispozici 
rozpočet  v takovém předstihu, aby bylo možné se s ním dopředu řádně seznámit.  Pro 
přehlednější orientaci ve vývojových tendencích v čase zvažují analýzu a srovnání s 
předcházejícími léty. 

 

4.5. Volební a jednací řád AS JAMU 

Předseda doc. Francán vyslovil několik podnětů na úpravy v rámci Volebního a jednacího 

řádu AS JAMU, s nimiž přítomní senátoři vyslovili předběžný jednomyslný souhlas. 

Mezi jednu z navrhovaných úprav patří přidání pravidla v části volby rektora. Novým 

pravidlem by mělo být to, že při předvolebních vystoupeních před AS JAMU by daní 

kandidáti neměli být přítomni proslovům svých protikandidátů – jde o docílení rovných 

podmínek, aby se každý  z kandidátů soustředil na svůj program a nikoli glosování svého 

předřečníka. 

 Kandidáti na rektora by zároveň dle přítomných senátorů měli dopředu zveřejnit návrhy na 

prorektory (návrh prof. Oslzlého) a popis jejich náplně práce a zaměření. Tento vzor by mohl 

platit i při volbě děkanů a následného sestavování jejich pracovního týmu. 

Dále předseda upozornil na paragraf 3. článku 11 třetí části: „Senát je oprávněn vyžádat si 

ke svému jednání vyjádření členů akademické obce a v případě potřeby nestranné odborné 

http://kredo.reformy-msmt.cz/
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posudky; náklady na odborné posudky hradí ta z fakult, jejíž zástupce jejich vypracování 

navrhl.“ Senátoři se shodli, že náklady by měly být hrazeny JAMU, jako takovou. 

Předseda přednesl další náměty ke změnám vycházející z jednání malého senátu Divadelní 

fakulty. Mezi ně patří požadavek, aby studenti, kteří jsou v přechodu mezi magisterským 

stupněm studia a doktorandským, mohli zůstat členy senátu. Malým senátem také byla 

navržena možnost hlasování přes internet. Posledním námětem ze strany senátu Divadelní 

fakulty je ten, že by se mělo upravit, že kandidát do senátu může být cizinec, ale musí umět 

česky (Slováky vyjímajíce).  

 

4.6. Kolektivní smlouva 

Přítomní senátoři se shodli, že během příštích jednání AS JAMU požádají rektorát o vyjádření 

k novému zákoníku práce, speciálně k pracovním smlouvám (§39, odst.4). Senátoři 

diskutovali problematiku smluv na dobu určitou a dobu neurčitou. Vyšlo najevo, že 

v současné době se na obou fakultách termínované smlouvy uzavírají na odlišný počet let (na 

Divadelní fakultě až na 5 let, na Hudební fakultě až na deset let). 

 

4.7. Prorektoři JAMU 

Senátoři chtějí požádat rektora JAMU o  prezentaci nových prorektorů, jejich kompetencí a 

programových koncepcí i dílčích výstupů. 

5. Různé 

Tajemnice upozornila, že dosud nefunguje přeposílání příchozích zpráv na e-mail 

senat@jamu.cz všem nově zvoleným senátorům, postará se o nápravu. 

Na závěr padly návrhy termínů na další jednání AS JAMU, na kterém by měly být probrány 

výstupy z analýz pro projekt KREDO a s tím související hospodaření JAMU. Navrhované 

termíny jsou úterý 21. ledna 2014 od 14.30 a pondělí 27. ledna 2014 taktéž od 14.30. 

Zápis vypracovala 18.12. 2013 tajemnice AS JAMU Anna Stránská 

Verifikoval předseda AS JAMU Petr Francán 
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